

TALSMANDENS GRUPPE  
SPRECHERGRUPPE  
SPOKESMAN'S GROUP  
GROUPE DU PORTE-PAROLE  
GRUPPO DEL PORTAVOCE  
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION  
INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG  
INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION  
NOTA D'INFORMAZIONE  
TER DOCUMENTIE**

Brussels, January 1978

SOCIAL FUND APPLICATIONS APPROVED - SECOND SERIES 1977 (1)

The Commission has approved the financing of the second and final series of applications in 1977 for assistance from the European Social Fund for vocational training activities in the Member States. The Social Funds assistance in the form of non-repayable grants for this second series of applications amounts to approximately 383 million units of account (2). Some of the training programmes assisted are spread over the period 1977-1979.

In accordance with the rules of the Social Fund, the Commission can reimburse 50% of the cost of retraining schemes financed by a public authority. In the case of schemes carried out by private bodies, the Commission grant will equal that made by the public authorities. In accordance with new reforms which enter into force in 1978, the Social Fund intervention in favour of actions in the hardest hit regions will be increased by ten per cent.

Applications for Social Fund aid are first assessed by the Commission's services for conformity with the Fund regulations and with the guidelines laid down for the management of the Fund which are periodically updated. Then the Social Fund Committee, consisting of representatives of governments, trade unions and employers, gives its opinion on the applications and the Commission takes its final decision in the light of the Committee's views.

A. ACTIONS IN FAVOUR OF CATEGORIES AND SECTORS

Under this heading the Social Fund can assist in the retraining of persons who are: leaving agriculture; leaving the textile industry or acquiring new skills in textiles or clothing; migrant workers; handicapped workers; young persons under 25 who are unemployed or in search of first time employment. The applications approved under these headings in the second series amount to approximately 174 million u.a. of which 87 million u.a. is for the training of young persons. For the details per country see table.

B. ACTIONS ON A REGIONAL AND INDUSTRY BASIS

Under this heading, the Social Fund can grant financial assistance for retraining schemes in favour of workers who are threatened with unemployment in the poorer regions of the Community and who are affected by technical progress or by problems in groups of undertakings. The applications approved under these headings in the second series amount to about 210 million u.a. For details per country see table.

(1) C(77)1460

(2) 1 u.a. = t 0.42, BF 50, FF 5.55, FL 3.62, LI 625, DM 3.66, Dkr 7.5

From 1978 onwards the Social Fund budget will be expressed in European units of account.

DETAILS OF SOCIAL FUND GRANTS APPROVED IN THE SECOND SERIES 1977 (1)

(in million ua rounded off)

	AGRICULTURE/ FISHERIES	MIGRANTS	HANDICAPPED	YOUTH	REGIONS AND TECHNICAL PROGRESS/ GROUPS OF UNDERTAKINGS	TOTALS
BELGIUM	-	0.05	0.8	0.8 (1.4)	6.0	7.65(1.4)
DENMARK	-	0.4 (0.003)	2.1	1.6 (2.0)	8.2	12.30(2.0)
FRANCE	11.6(6.7)	4.1 (1.5)	3.3	21.5 (31.3)	22.7 (22.3)	63.20(61.8)
FEDERAL REPUBLIC OF GERMANY	5.1	7.2 (4.0)	0.8 (12.7)	8.9	21.4 ( 1.1)	43.40(17.8)
IRELAND	0.05(1.2)	- (0.06)	6.7 (0.5)	8.2 (1.2)	11.5 (19.6)	26.45(22.6)
ITALY	12.5 (3.1)	0.9	0.6 (5.6)	15.3 (27.5)	36.2 (18.2)	65.50(54.4)
LUXEMBOURG	-	-	0.007	-	-	0.007
NETHERLANDS	1.9 (0.2)	1.0	1.2	3.0	4.6 ( 1.2)	11.7 (1.4)
UNITED KINGDOM	2.9 (6.2)	6.4 (0.06)	17.1 (0.3)	27.7 (40.1)	99.0 ( 8.9)	153.1 (55.2)
TOTALS	34.05(17.4)	20.05(5.5)	32.607(19.1)	87.0(103.5)	209.6 (71.3)	383.307(216.5)

(1) Amounts allocated in the first series shown in brackets

TÅLSMANDENS GRUPPE  
SPRECHERGRUPPE  
SPOKESMAN'S GROUP  
GROUPE DU PORTE-PAROLE  
GRUPPO DEL PORTAVOCE  
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION**  
**INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG**  
**INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION**  
**NOTA D'INFORMAZIONE**  
**TER DOCUMENTIE**

Bruxelles, janvier 1978

AGREMENT DE DEMANDES DE CONCOURS DU FONDS SOCIAL EUROPEEN - SECONDE  
TRANCHE 1977 (1)

La Commission a approuvé le financement de la seconde et dernière tranche 1977 de demandes de concours du Fonds social européen pour des activités de formation professionnelle dans les Etats membres. Le concours du Fonds Social sous forme d'aides non remboursables au titre de cette seconde tranche de demandes s'élève à près de 383 millions d'unités de compte (2). Certains des programmes de formation bénéficiant d'un concours s'étendent sur la période 1977-1979.

Conformément aux règles du Fonds social, la Commission peut rembourser 50% du coût de programmes d'adaptation professionnelle financés par une autorité publique. Lorsque les programmes sont mis en oeuvre par des organismes privés, le concours de la Commission est égal à celui des autorités publiques. En vertu de nouvelles règles qui entreront en vigueur en 1978, l'intervention du Fonds social en faveur d'actions dans les régions les plus touchées sera augmentée de 10%.

Les demandes de concours du Fonds social sont d'abord examinées par les services de la Commission quant à leur conformité avec les règles du Fonds et les orientations retenues pour la gestion de celui-ci qui sont révisées périodiquement. Le Comité du Fonds social, composé de représentants des gouvernements, des syndicats et des employeurs, émet ensuite un avis sur les demandes et la Commission prend la décision finale compte tenu des avis formulés par le Comité.

A. ACTIONS EN FAVEUR DE CATEGORIES ET DE SECTEURS

Sous cet intitulé, le Fonds social peut aider à l'adaptation professionnelle de personnes qui quittent le secteur agricole ou textile ou qui acquièrent de nouvelles qualifications dans les secteurs du textile ou de l'habillement, des travailleurs migrants, des travailleurs handicapés et des jeunes de moins de 25 ans qui sont sans emploi ou à la recherche de leur premier emploi. Les demandes agréées à ce titre dans le cadre de la seconde tranche représentent près de 174 millions d'UC dont 87 millions pour la formation de jeunes. Pour les détails par pays, se reporter au tableau

B. ACTIONS EN FAVEUR DE REGIONS ET DE BRANCHES ECONOMIQUES

Sous cet intitulé, le Fonds social peut accorder une aide financière pour des programmes d'adaptation professionnelle de travailleurs qui sont menacés de chômage dans les régions les plus pauvres de la Communauté ou qui sont affectés par le progrès technique ou par des problèmes dans des groupes d'entreprises. Les demandes agréées à ce titre dans le cadre de la seconde tranche représentent près de 210 millions d'UC. Pour les détails par pays, se reporter au tableau.

(1) C(77)1460

(2) 1 UC = 0,42 t, 50 FB, 5,55 FF, 3,62 FL, 625 Lit, 3,66 DM, 7,5 DKr.

A partir de 1978, le budget du Fonds social sera exprimé en unités de compte européennes.

DETAIL DES AIDES DU FONDS SOCIAL APPROUVEES DANS LA DEUXIEME TRANCHE 1977 (1)

(en millions uc)

	AGRICULTURE/ TEXTILES	TRAVAILLEURS MIGRANTS	HANDICAPES	JEUNES	REGIONS ET PROGRES TECHNIQUE / GROUPE D'ENTREPRISES	TOTAL
BELGIQUE	-	0,05	0,8	0,8 (1,4)	6,0	7,65(1,4)
DANEMARK	-	0,4 (0,003)	2,1	1,6 (2,0)	8,2	12,30(2,0)
FRANCE	11,6(6,7)	4,1 (1,5)	3,3	21,5 (31,3)	22,7 (22,3)	63,20(61,8)
REPUBLIQUE FED. D'ALLEMAGNE	5,1	7,2 (4,0)	0,8 (12,7)	8,9	21,4 ( 1,1)	43,40(17,8)
IRLANDE	0,05(1,2)	- (0,06)	6,7 (0,5)	8,2 (1,2)	11,5 (19,6)	26,45(22,6)
ITALIE	12,5 (3,1)	0,9	0,6 (5,6)	15,3 (27,5)	36,2 (18,2)	65,50(54,4)
LUXEMBOURG	-	-	0,007	-	-	0,007
PAYS-BAS	1,9 (0,2)	1,0	1,2	3,0	4,6 ( 1,2)	11,7 (1,4)
ROYAUME-UNI	2,9 (6,2)	6,4 (0,06)	17,1 (0,3)	27,7 (40,1)	99,0 ( 8,9)	153,1 (55,2)
TOTAUX	34,05(17,4)	20,05(5,5)	32,607(19,1)	87,0(103,5)	209,6 (71,3)	383,307(216,5)

(1) Les affectations allouées dans la première tranche se trouvent entre les parenthèses